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Referat af møde i Ældrerådet den 31. marts 2025 
 
Deltagere: 

• Anne Klein 
• Erik Strand 
• Erik Thomsen  
• Frank Binderup 
• Hanne Trebbien 
• Hans Henrik Olsen 
• Hermand Pedersen 
• Marianne Lund 
• Marie Jørgensen 

 
Fraværende: 

• Vivi Skriver 
• Fleming Friis Larsen 
• Mariann Mehder 
• Eva Hansen 

 
1. Godkendelse af dagsorden 

Beslutning: Godkendt. 
 

2. Meddelelser fra formanden 

Fra formanden: Svar fra borgmesteren om de øremærkede midler til Danske Ældreråd.   
Ekstraordinært møde med Bettina Arendt den 19. maj kl. 10 – 11.30 i mødelokale 2A. 
Fra andre: Intet. 
 

3. Sager til behandling 

3.1 Ældrerådets mødet med Sundheds- og Omsorgsudvalget den 6. marts 2025.  
 
Beslutning: Det var fint, at mødet varede en time, og det var godt struktureret. 
 
3.2 Mødet med udvalgsformand Merete Dea Larsen på rådets seneste møde. 
Beslutning: Merete har sendt et opfølgende svar på spørgsmål fra mødet og det var i 
øvrigt et fint møde. 
     
3.3 Mødet om tilgængelighed tirsdag den 25/2 kl. 10 -12 
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Beslutning: Marie Jørgensen, Anne Klein og Erik Thomsen deltog i mødet. Sekretariatet 
følger op på et referat fra mødet. Hvis der opleves problemer med tilgængelighed bedes 
det meldt ind på trafik@roskilde.dk. Man kan også ringe til kommunen. 
     
3.4 Fra Valg til Ældrerådet i november 2025. 
Beslutning: Pjecen fra det sidste valg til Ældrerådet opdateres inden 14. maj med bistand 
fra Kommunikation i kommunen.  
Der nedsættes en arbejdsgruppe på 3 medlemmer af Ældrerådet angående forslag til 
aktiviteter op til ÆR valget: Anne Klein, Hans Henrik Olsen og Hermand Pedersen. 
Udvalget kommer med oplæg til næste rådsmøde. 
 
3.5 Ældrerådet og Ældre Sagen holder ”Offentligt møde om Ældreloven og dens 
betydning for Roskildes ældre borgere.” den 14. maj 2025 kl. 14.30 i Rådhusets kantine 
med oplæg fra formanden for Sundheds- og Omsorgsudvalget, Tina Boel samt 
næstformand Gitte Simoni 
Beslutning: Marie byder velkommen og Fleming er ordstyrer. Oplægsholderne skal 
forholde sig konkret til ældreloven og dens konsekvenser for borgerne i Roskilde 
Kommune. Hans Henrik taler med Fleming for at sikre sig at oplægsholderne er 
opmærksomme på dette. Samt udarbejder støttespørgsmål, som Fleming evt. kan stille. 
Der bestilles kaffe og kage til 70 personer og indrykkes annoncer om mødet i lokalavisen. 
Pjecen og årsberetningen færdiggøres til omdeling på mødet. 
 
3.6 Regionsældrerådets temamøde om Kost, Ernæring og Forebyggelse. 
Beslutning:  Marianne Lund, Hans Henrik Olsen og Marie Jørgensen deltog i det 
inspirerende møde. Man kan ved en produktionskapacitet på 1.000 personer lave et 
digitalt spisekort samt lave og holde maden varm.  En del af de gode elementer kan med 
fordel tænkes ind i kommunens madservice i fremover, og det tages op på et senere møde 
i Ældrerådet. 
   
3.7 Punkter til mødet med borgmester Tomas Breddam den 12. maj 2025 
Beslutning: Følgende punkter ønskes drøftet: Økonomi, Roskilde Kommunes Beredskab, 
herunder Brandvæsenets indsatser, skabelsen af senioregnede boliger ved renovering af 
den eksisterende boligmasse, overgangsboliger mellem private boliger og plejecentre, 
konkrete forslag om tilgængelighed (bl.a. bevarelse af parkeringspladser) samt hvordan 
det går med P-huset ved Sortebrødre Plads, og evaluering af Cirklerne. 
 
3.8 Forslag til Kommuneplan 2025 – høringsfrist den 20. april 2025 
Beslutning: Ingen bemærkninger til dette punkt. 
 
3.9 Ældrerådets holdning til lokalplejehjem. 
Beslutning: Udkastet til høringssvar blev tiltrådt med tilføjelse om at de nuværende to 
friplejehjem i Roskilde Kommune fungerer meget fint. 
 
3.10.  Årsplan for 2025  
Borgmester Tomas Breddam deltager i mødet den 12. maj 2025, kl. 11.00. 
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Ældre- og Omsorgschef Bettina Arendt deltager 12. maj kl. 12.30 
Chef for Sundhedsfremme og forebyggelse Tabita Dollerup deltager den 2/6 kl. 11.00 
Ekstraordinært møde med Bettina Arendt den 19. maj kl.  10 i mødelokale 2A 
Ny borgerrådgiver inviteres til et møde i efteråret 2025.  
 
3.11. Nyt fra grupperne 
Sundheds- og Omsorgsgruppen 
Beskæftigelses- og Socialgruppen 
Plan- og teknikgruppen 
Klima- og Miljøgruppen 
Kultur- og Idrætsgruppe 
 
Beslutning: Intet til dette punkt. 
 
3.12 Konkrete erfaringer og oplevelser fra dagligdagen fra rådets medlemmer. 
Beslutning: Marianne har henvist en borger som har været indlagt til rehabilitering, til 
at klage over den behandling, som vedkommende har fået. 
 
3.13. Gensidig orientering fra ældrerådsmedlemmer, der er kontaktpersoner i Bruger- og 
Pårørenderåd (BPR). 
Herman Pedersen: Plejecenter Hyrdehøj kobler samskabt tilsyn sammen med møder i 
Bruger- og Pårørenderådet (BPR). Plejecentret arbejder meget med at nedbringe 
sygdomsfrekvenser blandt personaletog har fået nedbragt personaleomsætningen. 
Hans Henrik Olsen: Det hedder nu samskabt kvalitet og ikke –tilsyn. Det er uklart hvad 
hhv. BPR og kvalitetsrådet laver. 
Frank Binderup: Der mangler grundlæggende informationer. 
Marianne Lund var til møde om kvalitetsarbejde i marts 2025.  
 
To notater om kvalitet udsendes sammen med referatet. 
Der drøftes kvalitet på det ekstraordinære møde den 19. maj. 
Ældrerådet ønsker fremadrettet at være involveret i kvalitetsarbejdet i lighed med 
rådets inddragelse i etableringen af samskabt tilsyn. 
 
3.14 60PLUS 
Beslutning: 60PLUS nr. 2 udkommer den 11. juni 2025 og redaktionsmøde holdes den 6. 
maj 2025. 
 
4 Høringssvar.  

Beslutning:  De udarbejdede høringssvar til punkt 35 og 66 til SOU-mødet den 3. april 
2025 blev vedtaget med en lille tilføjelse til 36. 
   
5 Samskabt Kvalitet.  

Beslutning: Marianne Lund har været til mødet i Distrikt Midt Kvalitetsråd om 
kvalitetsmarkører herunder nedbringelse af sygefraværet. 
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På Kastanjehavner var der møde den 7. april. Brugertilfredshedsundersøgelsen skal 
drøftes, og endvidere Danmarks Statistik er ved at udarbejde spørgsmål til 
landsdækkende undersøgelse om brugertilfredshed 
Hanne Trebbien været til møde i kvalitetsrådet den 10. marts. Drøfter også markører der 
følges op på fx når der kommer nyt personale. Vil til at arbejde i miniteams.  
    
6 Sager til orientering: 

6.1 Nyt fra Danske Ældreråd (DÆ):  
Beslutning: Repræsentantskabsmøde 12. maj: Marianne Lund. Mariann Mehder og 
Hanne Trebbien er tilmeldt.  
Der er bestyrelsesmøde den 3. april om bl.a. et forslag fra Assens Ældreråd om at hæve 
indbetalinger fra de enkelte ældreåd - svarende til ca. 4.000 kr. ekstra årligt for Roskilde 
Ældreråd - for at kunne betale honorar og diæter til formand og næstformand for DÆ. 
 
De 17 sundhedsråd svarer ikke til de nuværende valggrupper som derfor foreslås omlagt 
og tilpasset de kommende sundhedsråd. Dette virker naturligt og oplagt. 
 
Konference den 13. maj: Marianne Lund, Mariann Mehder, Hanne Trebbien, Flemming 
Friis, Erik Strand og Hermand Pedersen er tilmeldt. 
 
6.2 Regionsældrerådet: Der var møde den 7. november 2024  
Beslutning:  
Regionsældrerådet ophører efter valget. Hvert ældreråd får tilbagebetalt 1.500 kr. 
      
7 Eventuelt 

Det næste ordinære møde i Ældrerådet holdes den 12. maj 2025. 
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